
1 

 

Rada města Milevska 

podklad pro schůzi rady č.  27             dne 23.11.2016                               OŽP271603R 

 

 

 

Povolení ke kácení dřevin rostoucích mimo les na pozemcích ve vlastnictví města 

Milevska 

 

 

Důvodová zpráva 

Komise ŽP (dále jen KŽP) předkládá Radě města Milevska návrh kácení zeleně rostoucí na pozemcích 
ve vlastnictví města Milevska. Jedná se o stromy, jejichž stav byl na podnět občanů města posouzen 
na 6. zasedání KŽP dne 10.11.2016  

 
Podnět na pokácení dvou akátů ve Dmýšticích (SDH Dmýštice) 
Tajemnice KŽP předložila členům komise podnět dmýštických hasičů o pokácení dvou akátů 
ve Dmýšticích. Stromy se nacházejí v blízkosti místní kapličky na pozemku, který v nedávné 
době získalo do svého vlastnictví město Milevsko. Pozemek je nerovný, akáty se nacházejí 
na terénní vyvýšenině. Obyvatelé Dmýštic mají zájem tento pozemek na vlastní náklady srovnat 
a vytvořit zde odpočinkovou zónu. Na základě šetření bylo zjištěno, že se jedná o stromy 
v dobrém zdravotním stavu, přičemž první z akátů se nachází na okraji pozemku v těsné 
blízkosti plotu, ve výšce 130 cm má kmen obvod 73 cm, druhý strom se nachází ve vzdálenosti 
cca 1,5 m od prvního, jedná se o dvoják o obvodu kmenů 53 a 57 cm. Komise žádost 
projednala a s pokácením stromů souhlasí. Sice se jedná o stromy v dobrém zdravotním stavu 
bez známek poškození, nicméně nejde o nijak zvlášť hodnotné stromy, u kapličky se nachází 
dominantní vzrostlá lípa, která působí až majestátním dojmem, tudíž předmětné akáty považuje 
v místě za postradatelné.  
Závěr: Komise ŽP souhlasí s pokácením dvou akátů za kapličkou ve Dmýšticích.  

 
 

Podnět na pokácení živého plotu ze stříbrných smrků v ul. M. Majerové u domu č.p.1319  
Tajemnice KŽP předložila žádost o pokácení stříbrných smrků rostoucích v ul. M. Majerové 
v blízkosti domu čp. 1319. Stromy se nacházejí na pozemku města, ale ozeleněnou část 
pozemku dlouhá léta udržují obyvatelé přilehlého domu (žadatelé). Stromy zde byly vysazeny 
před cca 30 lety a byl jim pravidelně zastřihován terminál, čímž se začaly rozrůstat do šířky, 
dnes tvoří přerostlý, vzájemně propojený pás zaujímající značnou část ozeleněné plochy, bez 
výrazné estetické hodnoty. Žadatelé mají zájem na místě současných stříbrných smrků vysadit 
listnatý strom a několik okrasných keřů. Komise žádost projednala a s návrhem žadatelů 
souhlasí.  
Závěr: Komise souhlasí s pokácením pásu upravovaných stříbrných smrků a vysazením 
nové okrasné zeleně v ul. M. Majerové.  

 
 

Podnět na úpravu jalovce v areálu MŠ Pastelka 
Tajemnice ŽP předložila žádost ředitelky MŠ Pastelka o razantnější úpravu jalovce rostoucího 
v těsné blízkosti budovy školky. Důvodem žádosti je velké zastínění kanceláří v budově.  
Komise žádost projednala a konstatovala, že vzrostlý jalovec opravdu neumožňuje prostup 
světla do místností, ovšem razantním zkrácením výhonů by došlo k odhalení starých suchých 
větví a dřevina by byla značně nevzhledná. Navíc se jedná o jedovatou dřevinu, jejíž umístění 
ve školce je nevhodné, proto komise doporučuje jalovec zcela odstranit a vysadit na místo 
vhodnější, méně vzrůstný keř.  
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Závěr: Komise doporučuje pokácení jalovce v areálu MŠ Pastelka a vysazení vhodnější 
dřeviny.  

 
 
Podnět na pokácení javoru rostoucího mezi  ul. Libušina a Čs. armády  
Tajemnice KŽP předložila podnět na pokácení javoru rostoucího mezi domy čp. 756 a 892. 
V žádosti se uvádí, že strom je částečně proschlý, dochází k pádu silných větví, a tím hrozí 
škoda značného rozsahu. Na základě žádosti bylo odborem životního prostředí dne 4.10. 2016 
provedeno šetření. Při něm bylo zjištěno, že se jedná o javor opravdu z části proschlý, v době 
šetření byl již z velké části opadaný, rozsah suchých větví tedy nebylo možné zcela přesně 
určit. V kmeni se nachází prasklina, do které zatéká voda, přičemž byla zaznamenána 
počínající hniloba, statika stromu však podle názoru OŽP zatím výrazně narušena není. Komise 
se záležitostí zabývala na místě a konstatovala, že javor sice vykazuje známky zhoršeného 
zdravotního stavu, ale zatím není nezbytné jej okamžitě pokácet. Dále konstatovala, že 
v předmětné lokalitě se nachází větší množství javorů se zhoršeným zdravotním stavem a 
doporučuje proto provedení dendrologického posudku u všech javorů v daném místě. Na 
základě výsledků tohoto posudku budou přijata příslušná opatření. Vzhledem ke vzdálenosti od 
domu dle komise škoda značného rozsahu nehrozí, pádem větví však může být ohroženo 
zdraví kolemjdoucích osob. Na jaře po olistění stromů, až bude patrné, které větve jsou 
skutečně zcela suché, budou tyto nebezpečné větve odstraněny.  
Závěr: Komise doporučuje provedení dendrologického posudku javorů rostoucích 
v lokalitě mezi ulicemi Libušina a Čs. armády. Pokácení navrhovaného javoru zatím 
nedoporučuje, doporučuje však na jaře po olistění stromu odstranit suché větve.  

 
 
Návrh tajemnice komise na pokácení stromů ve městě 
Tajemnice KŽP předložila členům komise návrh na pokácení tří borovic u výměníkové stanice 
na sídlišti Písecké předměstí. Jedná se o skupinu vzrostlých stromů (borovice kleč), ze 70-80% 
proschlých, u jedné z borovic došlo již k částečnému vyvrácení, jedná se o neperspektivní 
nevzhledné jedince. 
Závěr: Komise doporučuje pokácení tří borovic u výměníkové stanice na Píseckém 
předměstí.  
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Jméno zpracovatele, datum vyhotovení: Ing. Hana Hadrbolcová, 14.11.2016  

                                                                         

    
 


